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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 4 april 2016 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande 

t.o.m. § 2 

PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Christina Johansson, vice 

ordförande, ordförande från § 

3 

SPF Farsta 

Inger Sjöberg PRO Farsta Centrum 

Greta Jönsson SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

Susanne Watthiersson, PRO 

Hökarängen, för Gun-Britt 

Dahlberg, PRO Farsta Strand 

 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Toni Eklund SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Tjänstemän  

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Michael Boström verksamhetscontroller 

Mia Johansson (§ 3)  

Thomas Kultti (§ 4) strateg 

Linnéa Lundbäck (§ 4) praktikant 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

Tjänstgörande vice ordförande   Ledamot 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare 

och tid för justering, anmälan av protokoll från förra 

mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av vice 

ordföranden och Inger Sjöberg fredag den 8 april. Ordföranden är 

förhindrad att justera protokollet, då han inte närvarade hela 

mötet. 

 

Yvonne Algård önskade göra ett förtydligande vad gäller den 

kommunala hemtjänsten (§7 Övriga frågor). Yvonne betonade att 

hennes utlåtande är personligt och avser endast den kommunala 

hemtjänsten i Farsta.  

 

Protokollet från rådets möte den 29 februari 2016 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

§ 2  Ärenden till nämndsammanträdet torsdag den 14 

april 

Ärende nr 2: Underlag för budget 2017 med inriktning för 2018 

och 2019 

Rådet anmärkte på att målgruppen äldre generellt glöms bort, 

omnämns för lite i målen, inriktningsmålen. Rådet påpekade även 

att bilagorna till ärendet är svåra att förstå och yttryckte viss 

tveksamhet till Swecos siffror. Rådet bad förvaltningen att vid 

nästkommande rådsmöte föredra bilagorna. Rådet bad om ett 

förtydligande på vilket sätt det nya ersättningsystemet inom 

hemtjänsten har bidragit till ekonomiska svårigheter och undrade 

vad som menas med att förvaltningen har påbörjat en 

specialisering för att möta kundernas faktiska behov. Per-Ove 

Mattsson lämnade ett muntligt förtydligande, nämnde bland annat 

att det kan avse utbildningsinsatser och forbildning. 

 

Rådet uttryckte även att: 

 

 Det är önskvärt med ökade resurser i budget och det inte 

ska fokuseras på nedskärningar. 

 Det är viktigt med kvalité inom både hemtjänsten och 

hemsjukvården. 
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 Det är viktigt att som äldre kunna byta bostad. 

Ärende nr 9: Ett otryggt Farsta 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

Ärende nr 11: Ny parkplan för Farsta stadsdelsområde  

Då rådet anser att 1 miljon kronor är förhållandevis mycket 

pengar, önskade rådet få klargjort vad dessa pengar faktiskt ska 

gå till i upprättandet av ny parkplan 2016. Per-Ove Mattsson 

klargjorde på vilket sätt pengarna ska nyttjas. 

 

I sammanhanget bad Inger Sjöberg att de lönnar som står längs 

Ölmevägen, som Inger har varit i kontakt med förvaltningen om 

sedan tidigare, ska sågas ner. Inger menar att dessa träd står högst 

olämpligt och är en risk för kringboende och gående.  

 

Ärende nr 12: Utegym och grillhus på Farstanäset 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

Ärende nr 13: Tillgänglighetsåtgärder på parkvägar och 

lekplatser 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

Ärende nr 14: Reinvesteringar i belagda parkvägar och trappor 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

Ärende nr 17: Patientsäkerhetsberättelse 2015 för särskilda 

boenden i kommunal regi och på entreprenad 

Rådet anser att det är bra med ett systematiskt 

patientsäkerhetsarbete. Rådet utryckte att det är positivt med 

möjlighet till mat på natten och att det är bra med årliga, 

kontinuerliga genomgångar av läkemedel och fallolyckor.  

Rådet önskade klargjort vilken roll medicinskt ansvarig 

sjuksköterska (MAS) har vad gäller vårdhygienen inom särskilda 

boenden och påtalade att det är viktigt att hygienronderna sker 

oannonserat. Förvaltningen gav en kort redogörelse om rollen 

som MAS har i sammanhanget och nämnde att det troliga är att 

platsbesöken inte sker oannonserat.  
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Som svar på fråga från Christina Johansson svarade förvaltningen 

att ansvarig läkare ansvarar för att den enskilde inom särskilt 

boende erhåller adekvat medicinering och att 

läkemedelsgenomgångar genomförs.  

 

Rådet ställde sig frågande till varför det inte finns någon 

redovisning vad gäller resultat som Senior Alert (nationella 

kvalitetsregistren) har gett.  

 

Ärende nr 18: Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på 

entreprenad – Ängsö 

Rådet hade i inget att erinra. 

 

Ärende nr 23: Detaljplan för Gubbängsfältet 

Rådet anser att nuvarande rugbyplaner ska vara kvar på 

Årstafältet. Rådet anser vidare att om rugbyplaner ska anläggas 

på Gubbängsfältet, bör dessa anläggas på grönytor längs 

Nynäsvägen. Rådet anser även att byggnaden med klubblokaler 

och café bör uppföras intill Gubbängsskolan.  

 

Ärende nr 25: Handlingsplan för att förbättra arbetssituationen 

för socialsekreterare och biståndshandläggare 

Rådet uttryckte att handlingsplanen är bra, men ställde sig 

frågande till eventuella konsekvenser som kan uppstå när 

nyanställda socialsekreterare och biståndshandläggare ges högre 

lön. Rådet ser en risk i att löneskillnaden mellan erfarna och 

nyanställda socialsekreterare och biståndshandläggare minskar. 

Effekten kan bli att mer erfarna handläggare väljer att byta 

arbetsplats för att på så sätt få upp sin lön. I sammanhanget 

uttryckte rådet därutöver att det kan tyckas märkligt att mer 

erfarna medarbetare ska lära upp nyanställda och inte 

kompenseras för detta genom exempelvis lönepåslag. 

 

§ 3  Dagens gäst 1: Mia Johansson, säkerhetsstrateg: 

Säkerheten inom vård- och omsorgsboenden och 

hemtjänsten 

Mia Johansson besökte rådet, presenterade sitt uppdrag och 

informerade allmänt om hur förvaltningens brandskyddsarbete 
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fungerar inom exempelvis Edö vård- och omsorgsboende (Edö 

vob). En diskussion uppstod kring risken att obehöriga personer 

tar sig in på äldreboenden, exempelvis Edö vob. Mia betonande 

att Edö vob är tillgängligt för utomstående på samma sätt som att 

hyresgäster i ordinärt boende exempelvis kan ta emot besökare. 

Christina Johansson frågade om det finns en säkerhetspolicy 

utarbetad för förvaltningen. Mia svarade att sådan inte finns 

upprättad. 

 

En diskussion uppstod även kring möjligheten till 

kameraövervakning vid allmänna utrymmen exempelvis inom 

Edö vob. Mia redogjorde för möjligheten till kameraövervakning 

och vilka krav som generellt ska vara uppfyllda för att tillstånd 

till kameraövervakning ska ges. Det är förhållandevis svårt att 

beviljas tillstånd till kameraövervakning vid exempelvis entrén 

till ett äldreboende. Innan eventuellt tillstånd kan ges, ska 

boendet dessförinnan ha vidtaget olika åtgärder utan att ha 

kommit tillrätta med exempelvis obehöriga personer som tar sig 

in på boendet. 

 

Mia informerade generellt om vad som gäller vid behov av 

utrymning av lokaler i samband med brand. Mia informerade 

även om att alla chefer inom förvaltningen har gått en 

obligatorisk SBA-utbildning via brandförsvaret. Förvaltingen 

övar regelbundet utrymning av lokaler. Uppföljning av det 

systematiska brandskyddsarbetet genomfördes senaste hösten 

2015. Inom hemtjänsten som drivs i egen regi kommer samtliga 

medarbetare att gå en e-utbildning i brandskydd under hösten 

2016. 

 

En diskussion uppstod kring behovet av hjärtstartare 

(defibrillator) och att medarbetare inom förvaltningen bör 

erbjudas utbildning i hjärt- och lungräddning (HLR). Rådet hörde 

sig för om rådet kan erbjudas utbildning att sköta hjärtstartare. 

Mia tar med sig frågan.  

 

Mia informerade om att förvaltningen gör en fördjupad 

trygghetsmätning inom Farsta. Förvaltningen har utarbetat en 
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trygghetsenkät som förvaltningen riktar till utvalda yrkesgrupper 

inom förvaltningen och andra målgrupper såsom pensionärsrådet 

samt besökare på medborgarforum. Rådet ombads att besvara 

enkäten som bifogas protokollet – se bilaga 1. Rådet ombads 

även att sammanställa rådets enkätsvar och därefter skicka in 

sammanställningen av enkätsvaren till förvaltningen (Mia 

Johansson).  

 

Rådet tackade för informationen. 

 

§ 4  Dagens gäst 2: Thomas Kultti, utvecklingsstrateg: 

Lokala utvecklingsplaner 

Thomas Kultti besökte rådet, presenterade sitt uppdrag, 

informerade om syftet och arbetet med förvaltningens lokala 

utvecklingsplaner. Thomas informerade om att lokala 

utvecklingsplanerna utgår från rapporten Skillnadernas 

Stockholm som har utarbetats inom ramen för Kommissionen för 

ett socialt hållbart Stockholm. Thomas informerade om att 

förvaltningen har tillsatt en arbetsgrupp som har analyserat 

rapporten, med fokus på dels hur det ser ut inom Farsta 

stadsdelsområde generellt dels på vilket sätt nämnden kan arbeta 

vidare med de utmaningar som rapporten lyfter fram.  

 

Thomas nämnde att arbetsgruppen kring rapporten Skillnadernas 

Stockholm ser fyra utsatta områden inom stadsdelområdet: 

Fagersjö, Hökarängen, Farsta strand och delar av centrala Farsta. 

Arbetsgruppen kommer i dagsläget att arbeta vidare med 

Fagersjö och Hökarängen, titta närmare på de utmaningar som 

rapporten lyfter fram.  

 

Rådet framförde att de är kritiska till att rapporten generellt 

saknar ett äldreperspektiv och att de utmaningar som stadens 

äldre står inför inte framgår av rapporten. Rådet undrade om 

förvaltningens arbetsgrupp kommer att beakta målguppen äldres 

behov och intressen, när de ska arbeta fram eventuella förslag till 

olika insatser som nämnden kan vidtaga för att motverka 

skillnaderna i livsvillkor bland invånarna i Farsta. Thomas 

svarade att arbetsgruppens huvudsakliga fokus kommer att ligga 
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på barns livsvillkor och inte målgruppen äldre. Dock kommer 

arbetsgruppen att arbeta med målgruppen äldre i dialogen med 

medborgarna och på så sätt kommer även de äldres behov och 

intressen att inkluderas. Thomas redogjorde för den fortsatta 

tidplanen för arbetet. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

§ 5 Rådets möte med Atrium Ljungberg och 

Trafikkontoret 

Christina Johansson och Michael Boström informerade om mötet 

som representanter från rådet hade tillsammans med 

representanter från rådet för funktionshinderfrågor, Atrium 

Ljungberg och Trafikkontoret den 14 mars. Minnesanteckningar 

från mötet delades ut – se bilaga 2. 

 

§ 6  Information från förvaltningen 

 Per-Ove Mattsson informerade om att avdelningscheferna 

Päivi Kabran (avdelningen egen regi – äldreomsorg, 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri) och Birgitta 

Thulén (avdelningen för förskola och fritid) slutar sina 

tjänster inom förvaltningen inom kort. 

 Per-Ove informerade att förvaltningen har anställt en ny 

kommunikatör, Hillevi Ärlsjö Gillgren som börjar den 13 

maj (Hillevi ersätter Marie Khoury som har slutat sin 

tjänst inom förvaltningen). 

 Per-Ove informerade om att förvaltningen har anställt en 

demokratisamordnare, Beatrice Hasani, som börjar den 11 

april. 

 Som svar på tidigare fråga från rådet informerade Per-Ove 

om Fixaren inom äldreomsorgen. Det är relativt stor 

efterfrågan på Fixaren och periodvis kan tillgängligheten 

upplevas som låg. Det är i dagsläget inte aktuellt att 

anställa ytterligare personer till fixartjänsten. 

Förvaltningen ska dock undersöka möjligheten om 

Fixaren kan avlasats på något sätt för öka tillgängligheten. 
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§ 7  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade tidplanen över kommande 

möten och balanslistan över rådets frågor, besök och liknande – 

se bilaga 3. 

 

§ 8  Övriga frågor  

Tallkrogens idrottsplats – bollplan 

Rådet uttryckte att de önskar att boulebanor anläggs på 

bollplanen, som ett alternativ till den ishockeybana (bandyhall, 

sekreterarens rättning) som inte blir av. I övrigt är det angeläget 

att bollplanen röjs upp som upplevs som mycket smutsig enligt 

rådet. 

 

§ 9  Nästa möte 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag den 9 maj 2016. 

 

§ 10  Mötet avslutas 

Ordföranden avslutade mötet. 


